
 
 
 
       ’s-Hertogenbosch, 6 september 2012 
 
Schriftelijke vragen van de Partij voor de Dieren Statenfractie Noord-Brabant aan het college van 
GS betreffende de waterwinning van Evides op de Brabantse Wal 
 
Geacht college, 
 
De Brabantse Wal is uniek in Nederland en het is een ‘Landschap van Allure’. Het ‘Groote Meer’ had 
40 jaar geleden een afmeting van 30 ha en was een belangrijk vogelgebied. Het gebied heeft echter 
al decennialang te lijden onder verdroging. Om die reden worden er antiverdrogingsmaatregelen 
uitgevoerd, bijvoorbeeld door middel van de reductie van waterwinning.  Natuurmonumenten en 
lokale milieuverenigingen geven echter aan dat snel handelen noodzakelijk is om onomkeerbare 
schade voor de natuur te voorkomen. Ook geven zij aan dat een structurele aanpak van het 
probleem noodzakelijk is. Frans van Zijderveld, werkzaam bij Natuurmonumenten, is van mening dat 
onmiddellijk handelen noodzakelijk is. Volgens Van Zijderveld zullen bijvoorbeeld zeldzame vogels 
hun broedplaatsen kwijtraken als er niet direct maatregelen worden getroffen. 1 
 
Wij willen u daarover de volgende vragen stellen. 
 

1. Klopt het dat de provincie en Evides op 1 januari 2013 nieuwe afspraken moeten hebben 
gemaakt betreffende de waterwinning op de Brabantse Wal?  

2. Zijn of worden daarover onderhandelingen gevoerd? Zo ja, wat is de status van deze 
onderhandelingen? En welke afspraken zijn daaruit voortgekomen? 

3. Is de reductie van waterwinning deel van de onderhandelingen? Zo nee, waarom niet? Zo ja, 
welke reductie van waterwinning wilt u bereiken, en op welke termijn? 

4. Bent u het met ons eens dat de verdroging van de Brabantse Wal, en in het bijzonder de 
terugloop van het waterpeil in de Groote Meer, voornamelijk te wijten is aan de 
waterwinning door Evides? Zo nee, waarom niet? 

5. Bent u het met ons eens dat een aanzienlijke reductie van de waterwinning zal leiden tot 
herstel van het waterpeil in de Groote Meer? Zo nee, waarom niet? 

6. Volgens hydrologische berekeningen kan de situatie voor de Groote Meer stabiliseren indien 
er minder dan 6 miljoen m3 water wordt opgepompt. Heeft de provincie ook hydrologische 
berekeningen gemaakt van de Brabantse Wal? Zo nee, waarom niet? Zo ja, welke 
bevindingen komen daar uit? En onderschrijft u het maximum zoals hierboven genoemd? 

7. Is het mogelijk de drinkwatervoorziening zodanig in te richten dat er minder (drink)water 
behoeft te worden opgepompt door Evides? Zo nee, waarom niet? Zo ja, op welke wijze? 

8. Bent u voornemens om tijdelijke maatregelen in te zetten om de verdroging en de effecten 
daarvan om te keren? Zo ja, welke maatregelen zijn dat? Welke kosten zijn daaraan 
verbonden en wie draagt deze kosten? Zo nee, waarom niet? 

9. Kunt u in grote lijnen aangeven wat de ecologische gevolgen zijn geweest van 40 jaar 
waterwinning op de Brabantse Wal? 

 
Wij vernemen graag uw reactie. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
ir. Marco van der Wel 

                                                 
1 Woensdrechtse Bode, 29 augustus 2012, week 35, ‘Natuurorganisaties willen verdroging op de kaart zetten’.  
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